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Leto sa s nami nezadržateľ-
ne lúči a spolu s ním odchá-
dzajú aj prežité zážitky a spo-
mienky. Väčšina z vás sa aj 
v tomto období venovala prá-
ci, prípadne sledovaniu olym-
pijských hier, ostatní si uží-
vali voľné chvíle pri mori, či 
inej vode, šliapali po kopcoch, 
alebo do pedálov bicykla, prí-
padne len tak vychutnávali 
tie krásne chvíle ničnerobe-
nia. A možno sa našli aj takí, 
ktorí počas letných mesiacov 
sem-tam surfovali, samozrej-
me nie na vodnej ploche, ale 
po internete. Na tých, ktorí 
tak urobili, čakalo prekvape-
nie, veď pod heslom Tekovské 
Nemce už dnes nájdete odka-
zy na dve stránky- jednu ofi-
ciálnu, ktorá kvalitne repre-
zentuje našu obec, a on-line 
stránku, ktorá slúži ako verej-
né fórum pre všetkých,  ktorí 
sa chcú vyjadriť.  Viac sa o nej 
dočítate aj v dnešných novi-
nách. Okrem toho sa dozviete 
čo-to o školskej reforme a za-
čiatku nového školského roka 
a nevynechali sme ani akcie, 
ktoré počas leta organizoval 
Obecný úrad. Vždy sa naša 
redakcia snažila prinášať zau-
jímavé informácie, snažila sa 
svojimi článkami vyprovoko-
vať tých, ktorí radi kritizujú, ale 
najradšej anonymne. Málokto 
však naberie odvahu alebo 
prekoná svoju lenivosť či po-
hodlnosť a zareaguje. Všet-
kým, ktorí tak urobili alebo sa 
chystajú urobiť, naša redakcia 
ďakuje. A teraz skôr, ako vás 
pohltí stereotyp jesenných dní 
a každodenné povinnosti va-
šich detí, začítajte sa. Uvidíte, 
že to stojí za to... 

Mgr. P. Jančeková

Začal sa nový školský rok
1.septembra 2008 sa ofi-

ciálne začal nový školský rok, 
ktorý sme slávnostne otvo-
rili 2. septembra svätou om-
šou a nástupom na školskom 
dvore, za prítomnosti rodi-
čov, p. starotky Valkovičovej, 
pedagógov a vede-
nia školy. Tento 
školský rok si 
do lavíc za-
sadlo 123 
ž i a k o v , 
z toho 
10 prvá-
kov. Ako 
už býva 
d o b r ý m 
zvykom, aj 
tento školský 
rok p. starostka 
obdarovala pr-
vákov peknou 
knihou,  pa-
miatkou na 
tento sláv-
nostný deň.

U č i t e ľ s k ý 
zbor zostáva v sta-
rom zložení, ale po odchode 
pani učiteľky Sakáčovej med-
zi sebou privítal novú posilu 
Mgr. Veroniku Šupkovú, tried-
nu učiteľku vo 4. ročníku, kto-
rej aj touto cestou prajeme 
v náročnej učiteľskej práci 
veľa úspechov a trpezlivosti. 
V auguste, vo výberovom ko-
naní, bol do funkcie riaditeľa 
školy opäť zvolený Paed Dr. 
Juraj Šupka, ktorý urobil 
zmeny na poste zástupkyne 
za Základnú školu. Bola do 
nej vymenovaná Mgr. Janče-
ková. Zástupkyňou za Mater-
skú školu zostáva Mária Si-
koriaková. 

Nový školský rok je výni-
močný hlavne pre 1. a 5. roč-
ník, v ktorom začíname re-

formu s uplatnením nového 
školského zákona. V týchto 
ročníkoch sa vyučuje podľa 
štátneho vzdelávacieho pro-
gramu s tým, že sa v 1. roční-
ku posilnilo vyučovanie číta-

nia, telesnej 

výchovy a prírodovedy a v  
5. ročníku pribudli predmety 
Regionálna výchova a Práca 
s počítačom. Posilnené bo-
lo aj vyučovanie matematiky. 
Zavedenie nového školského 
programu sme zvládli, trápi 
nás len  to, že sme  dopo-
siaľ nedostali nové učebnice, 
preto stále učíme zo starších 
vydaní. Všetci veríme, že aj 
tento problém sa časom vy-
rieši. Súčasťou programu je 
aj vytvorenie nového názvu 
školy a s ním súvisiaceho lo-
ga. Po diskusii v učiteľskom 
kolektíve sa víťazným návr-
hom  stal názov „Dobrá ško-
la na dedine“. Logo školy vi-
díte na priloženej fotografii. 
V škole sa rozbieha krúžko-
vá činnosť a je pripravených 

mnoho akcií, súťaží, a exkur-
zií. Už koncom októbra a za-
čiatkom novembra naši žiaci 
navštívia Divadlo A. Bagara 
v Nitre, kde si pozrú predsta-
venia Čin-Čin a Piargy. Časť 
výdavkov si uhradia prostred-
níctvom vzdelávacích pouka-
zov.  Všetko dôležité, čo by 

ste o našej škole chceli 
vedieť, sa dozviete aj 

na našej interneto-
vej stránke www.

zstnemce.edu-
page.org., kto-
rú sa snažíme 
priebežne ak-
tualizovať. 

Tak ako 
na začiat-
ku každého 
š k o l s k é h o 
roka máme 
mnoho plá-
nov a cieľov 
ako vylepšiť 
fungovanie 
našej školy 

a vytvoriť také 
podmienky pre žiakov, aby 
sa v nej cítili dobre. Prvou 
lastovičkou je nová šatňa, 
ktorá vznikla z bývalej trie-
dy v suteréne školy a máme 
pocit, že žiaci si na ňu veľ-
mi rýchlo zvykli. Deviatakov 
určite potešil nový nábytok 
v triede a my dúfame, že aj 
príjemné prostredie prispe-
je k tomu, aby tento nároč-
ný rok, ktorý majú pred se-
bou, zvládli na jednotku. 
Prajem všetkým kolegom 
a nepedagogickým pracov-
níkom  veľa úspechov a tr-
pezlivosti pri práci s deťmi 
v našej Dobrej škole na de-
dine. Nech sme na ňu všet-
ci hrdí!

Mgr. Jančeková
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         pomienka  občanom

Uznesenie zo zasadnutia 
Obecného  zastupiteľstva 
OZ v Tekovských Nem-

ciach na svojom zasadnutí dňa 
1.8.2008

 PREROKOVALO A VZALO 
NA VEDOMIE:

- informáciu SO o hospodáre-
ní a stave účtov k 30.6.2008

- informáciu SO o stave prí-
prav OcÚ na zavedenie Eura.

- informáciu SO o výberovom 
konaní na riaditeľa ZŠ s MŠ 
a zástupcov ZŠ a MŠ

 SCHVÁLILO:
 - program zasadnutia, zapi-

sovateľa, overovateľov zápisni-
ce a návrhovú komisiu

- VZN č.2/2008 o výške prís-
pevku za pobyt dieťaťa v mater-
skej škole

- VZN č.3/2008 o výške prís-
pevku za pobyt dieťaťa v škol-
skom klube detí

- VZN č.4/2008 o výške po-
platkov v školskej jedálni

- úpravu rozpočtu OcÚ a ZŠ 
s MŠ

- súťaž o najlepšiu fotografiu 
obce a ceny pre víťazov

- zloženie komisie na ob-
novu evidencie pozemkov 
a právnych vzťahov k nim  (Ing. 
Valkovičová, Ing. Havranová, 
Dufeková)

- prihlásenie obce Tekovské 
Nemce k etickému kódexu

- výstavbu chodníka v novom 
cintoríne

DOPORUČILO:
 - kultúrnej a športovej komisii 

zvolať sedenie ohľadom zorga-
nizovania „Rozlúčky  s letom“

- p. Drgoňovi dohodnúť s ob-
cou Čaradice zorganizovanie 
spoločného výstupu na Inovec

- SO doriešiť prístupovú ces-
tu u p. Kováča

- SO prehodnotiť rozšírenie 
chodníka v starom cintoríne

Podľa ustanovenia  § 55 ods.2 
stavebného zákona stavebný-
mi úpravami a udržiavacími 
prácami, pri ktorých  je potreb-
né  ohlásenie, sú najmä:

a) stavebné úpravy sú také 
úpravy, ktorými sa podstatne ne-
mení vzhľad stavby, nezasahu-
je do nosných  konštrukcií stav-
by, nemení sa spôsob užívania 
stavby a neohrozujú sa záujmy 
spoločnosti.

b) tie udržiavacie práce,  kto-
ré by mohli ovplyvniť stabilitu 
stavby, požiarnu bezpečnosť 
stavby, jej vzhľad alebo životné 
prostredie a tiež  všetky udržia-
vacie práce na stavbe, ktorá je 
kultúrnou pamiatkou  

Podľa ustanovenia  § 139 b 
ods.15 stavebného zákona udr-
žiavacími prácami, pri ktorých 
nie je potrebné ani ohlásenie 

Udržiavacie práce a stavebné úpravy

Pripomíname občanom, že na  základe platného zákona  
470/2005 Zb. o Pohrebníctve a schváleného  Prevádzkové-
ho poriadku pohrebiska obce Tekovské Nemce je obec Te-
kovské Nemce povinná uzatvoriť s nájomcami hrobov nájom-
né zmluvy. Z uvedeného dôvodu žiadame občanov, aby do 
15.10.2008 (po dohode s ostatnými  pozostalými)  nahlásili 
na OcÚ údaje potrebné  k uzavretiu nájomnej zmluvy. V prí-
pade, že na niektorý hrob nebude do 30.11. 2008 uzatvorená 
platná nájomná zmluva, hrobové miesto sa po predchádzajú-
com upozornení domnelých nájomcov zruší.

(bežné udržiavacie práce), sú 
najmä

a) opravy fasády, oprava a vý-
mena strešnej krytiny alebo po-
vrchu plochých striech, výmena  
odkvapových žľabov a odtoko-
vých zvodov, opravy oplotenia 
a výmena jeho časti 

Upozornenie:
Stavebnú úpravu môže sta-

vebník uskutočniť len na zá-
klade písomného oznámenia 
stavebného úradu, že proti ich 
uskutočneniu nemá námietok

Udržiavacie práce môže 
stavebník vykonať, pokiaľ sta-
vebný úrad do 30 dní odo dňa 
ohlásenia neurčí, že tieto práce 
podliehajú stavebnému povole-
niu. 

Pozn.  tlačivá sú k dispozícií 
na OcÚ  a na internetovej strán-
ke obce

Ešte v roku 2004 som sa na 
stránkach Tek. Nemčana č. 2 po 
prvý krát zaoberal problémom 
dôležitosti vplyvu životného pro-
stredia v súvislosti s priestran-
stvom centra obce. Nadväzne na 
to v č. 1/2005 poslanec OZ Ing. 
P. Valkovič v článku nazvanom 
Rekonštrukcia parku už konkreti-
zoval a vyzval pre túto akciu všet-
kých občanov, zvlášť odborníkov 
architektov, projektantov, stavbá-
rov, elektrikárov a kamenára, či 
záhradného architekta. Načrtol aj 
systémové kroky postupu vyko-
nania potrebných úloh, v ktorých 
okrem iného spomenul aj detai-
ly osvetlenia. Na tento článok 
samozrejme, ako sa to už u nás 

Parkové paradoxy
stalo tradíciou, nereagoval nikto. 
Až teraz, keď už park nadobúda 
konkrétne predstavy architek-
ta, sa hlásia „znalci a odborní-
ci“. Žiaľ, len anonymne. Súhla-
sím s výrokom Ing. P. Valkoviča, 
ktorý ešte v roku 2005 napísal, 
že výsledok prác na tomto die-
le zostane navždy pamätníkom 
obyvateľov našej obce, ktorí tu 
žili na prelome tretieho tisícročia 
a nebol im vôbec ľahostajný. Ja 
len dodávam, aj keď park nebol 
ešte oficiálne „otvorený“, že som 
presvedčený, dobrá vec sa po-
darila. Buďme na ňu hrdí a váž-
me si ju. Je to naša povinnosť 
pre budúce generácie. 

V. Janček

Pri

• Kameňosochár p. Ondrej Kilík bol jedným z tých, ktorí sa po-
dieľali na tvorbe fontány v parku.  
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Pred približne 
dvomi mesiac-
mi bol tento titul 
mnohým ne-
známy, dnes 
sa stal jedným z najnavštevo-
vanejších blogov „nemčanov“ 
na internete. Hovorí o tom šta-
tistika stránky, ktorá potvrdzuje 
priemerne denne 110 návštev 
tejto stránky, samozrejme pre-
dovšetkým občanov našej ob-
ce, ale nielen ich.

Prečo si táto stránka na-
šla tak rýchlo obľubu u oby-
vateľov Tekovských Ne-
miec? Odpoveď nájdete pria-
mo na stránke, jej prednosťou je 
najmä interaktivita blogu. Kaž-
dý, kto dodrží pravidlá stránky 
môže prispieť článkom, foto-
grafiou, videom ale i názorom 
a postojom k veciam verejným. 
V neposlednej rade sú to i sú-
ťaže a snaha priniesť čo naj-
aktuálnejšie informácie o dianí 
v obci, či už na poli kultúrnom, 
spoločenskom i športovom. 
Ako novinka pribudli i súťaže, 
dokonca s pripravenými cena-
mi a o tom že naši obyvatelia 
radi súťažia ni et pochýb.

Začiatky neboli také ľahké 

akoby sa zdalo a muselo 
sa vyriešiť mnoho problé-
mov a to nielen technických, 
ale i komunikačných medzi 
jednotlivými prispievateľmi. 
Blog nechce byť cenzorom 
príspevkov, práve naopak, 
dáva možnosť všetkým vy-
jadriť sa, prezentovať spôso-
bom sebe vlastným. Jedinou 
cenzúrou je zabrániť vulgár-
nostiam a osočovaniu. Mys-
lím že toto sa podarilo a tak 
zostáva problém gramatiky, 
ale ten už je na samotných 
prispievateľoch blogu a aj za 
krátku dobu pôsobnosti blo-
gu možno konštatovať, že aj 
na tomto poli sa začína blýs-
kať na lepšie časy, i keď gra-
matické „špecialitky“ tu ná-
jdete pravidelne.

Úspešnosť blogu tkvie 
vlastne v tom, že si ho tvoria 
občania (návštevníci blogu) 
sami. Čím dlhšie blog existu-
je, možno pozorovať aj stúpajúcu 
vyššiu úroveň príspevkov, ako aj 
ich kvalitu a širšiu škálu v podo-

be fotografií a dokonca i videí. 
Veď tieto stránky sledujú i ná-

vštevníci mimo našej obce, ba 
z doterajších skúseností a odo-

ziev aj v zahraničí.
A toto je vlastne tá pravá miaz-

ga, ktorá dodáva ďalšie sily tvor-
com blogu v jeho pokračovaní. 

Zatiaľ je to všetko na jednom 
človeku a to nie len ekonomic-
ky, ale i s technickou prípravou, 
ktorá zaberá veľké množstvo 

voľného času. Zostá-
va len dúfať, že mu to 
ešte nejaký čas vydr-
ží, do čoho mu praje-
me veľa pevných ner-
vov, zdravie a ešte 
množstvo dobrých ná-
padov, aby náš blog 
bol ešte zaujímavejší, 
pestrejší.

A kto je vlastne au-
torom tohto blogu? 
Richard Horný, ktoré-
ho všetci voláme jed-
noducho „Rišo“. Prá-
ve on uskutočnil tento 
projekt z podnetu svo-
jich priateľov, spoluob-
čanov, ktorí prejavoval 
túžbu dostať mož-
nosť vyjadrovať svo-
je názory, písať o tom 
z čoho majú radosť 
ale i o tom čo ich trápi 
a to nielen osobne ale 
i v obci.

Tak veľa šťastia 
                  www.tn-online.sk

Redakcia

TN-ONLINE

Ako ste si už určite všetci 
všimli, niekoľko mesiacov fungu-
je nová webová stránka „tn-onli-
ne.sk“, na ktorú môžu občania 
Tekovských Nemiec prispievať 
svojimi článkami a názormi. 
Vzhľadom na rôzne fámy a kle-
bety, ktoré sa v súvislosti s jej 
vznikom začali šíriť, považujem 
za vhodné zaujať k celej tejto 
veci postoj. 

V prvom rade by som chce-
la uviesť na pravú mieru tvrde-
nia, že ma vznik tejto stránky 
nahneval, resp. že mám s jej 
autorom kvôli jej vzniku nejaký 
konflikt. Je pravdou, že stránka 
tn-online.sk nevznikla na môj 
podnet, ale z Richardovej ini-
ciatívy a teda nie je ani oficiál-
nou stránkou Tekovských Ne-
miec. Obec ako taká by už 
v dnešnej dobe mala mať svoju 
oficiálnu stránku (akou je strán-
ka www.tekovskenemce.sk) kde 
sa pravidelne uverejňujú aj tie, 
pre občanov žiaľ menej zaují-
mavé témy, akými sú napríklad 
termíny zasadania obecného 

STANOVISKO „kompetentnej“

zastupiteľstva, výsledky z roko-
vaní, Všeobecne záväzné nari-
adenia a pod. Stránku tn-online.
sk však v žiadnom prípade ne-
považujem za konkurenciu ofi-
ciálnej stránky, pretože tieto 
dve stránky sú obsahovo úplne 
odlišné. Považujem ju skôr za 
dobrý doplnok k oficiálnej strán-
ke a nepochybujem, že je pre 
mnohých občanov oveľa zaují-
mavejšia ako tá oficiálna. 

Hoci som na tejto stránke bola 
len pár krát, dozvedela som sa 
vďaka nej mnoho zaujímavých 
názorov od anonymných obča-
nov. Či už to boli pozitívne ale-
bo negatívne veci, je teraz bez-
predmetné, veď každý má právo 
sa vyjadriť. Chcela by som však 
týmto apelovať na všetkých ob-
čanov, nie len na „prispievateľov“ 
komentárov (či už na interne-
te alebo v obecných novinách) 
aby ste veci, ktoré Vás trápia, 
nenechávali len vo forme viet 
na internete, ale aby ste sa ne-
báli a s kľudným svedomím sa 
prišli o aktuálnych problémoch 

informovať aj 
na Obecný 
úrad. Tu sú 
pre Vás dve-
re vždy otvo-
rené. Zároveň 

nie pri ihrisku je zásluhou ľudí, 
ktorí svojimi kritickými poznám-
kami „vyprovokovali“ Obecný 
úrad k jeho zrealizovaniu. Keby 
si dotyční prečítali aj tie „neza-
ujímavé veci“ tak by zistili, že 
osvetlenie sa už dlhší čas plá-
novalo a zhodou okolností sa 
zrealizovalo v čase, keď strán-
ka tn-online.sk vznikla. Preto 
Vás chcem vyzvať, aby ste sa 
nebáli opýtať a informovať sa 
o budúcich projektoch, a tým by 
sa predišlo podobným špeku-
láciám. Možno uznáte, možno 
nie, že osobne nemám čas kaž-
dý deň sedieť pri počítači a od-
povedať na Vaše dopyty. Preto 
som sa so správcom stránky tn-
online dohodla, že  Vaše otáz-
ky  zozbiera, zašle mi ich a ja 
sa  na ne budem snažiť raz do 
týždňa odpovedať.   

Na záver by som ešte chce-
la dodať, že sme otvorení (ja aj 
obecné zastupiteľstvo)  akým-
koľvek iniciatívnym myšlien-
kam a nápadom. Pretože každé 
správne fungovanie, a v našom 
prípade je to fungovanie obce 
Tekovské Nemce, je založe-
né na vzájomnej komunikácii a 
spolupráci.

 Ing. Erika Valkovičová 
                    starostka obce 

opäť pripomínam, že zasadania 
obecného zastupiteľstva sú ve-
rejné, takže sa ich môžete zú-
častňovať a tu taktiež vystúpiť 
so svojimi sťažnosťami, kritikou 
a problémami. Nechcem, aby to 
vyznelo tak, že Vás odhováram 
od toho, aby ste prestali navšte-
vovať a prispievať na stránku 
tn-online.sk, to v žiadnom prí-
pade nemám v úmysle. Len si 
myslím, že ak existuje nejaký 
problém, ktorý Vás trápi, je dob-
ré, ak s ním prídete aj na Obec-
ný úrad, pretože pri osobnom 
kontakte sa dá vyriešiť rých-
lejšie a efektívnejšie, ako len 
anonymnou kritikou na interne-
te. Okrem toho by som chcela 
poukázať na to, že plán práce 
Obecného zastupiteľstva je  tiež 
voľne prístupný, či už na oficiál-
nej stránke, vo vývesnej skrin-
ke, alebo priamo na Obecnom 
úrade. Z nich sa môžete dozve-
dieť čosi viac o pripravovaných 
projektoch, a tak by nevznikali 
rôzne klebety a špekulácie na-
pr. aj o tom, že nové osvetle-
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„Sú jak dve hrozná, nik ich nerozozná...“

Dvojnásobná radosť, ale 
i starosť prišla aj do rodiny Al-
bínky a Jána Vajdových 
v tej chvíli, keď  do rodiny pri-
budli naraz dve deti, dvojčatá 
Anna a Mária. Bolo to veľké 
prekvapenie pre celú rodinu, 
pretože predtým sa v rodine 
dvojčatá nenarodili. Prekva-
penie bolo o to väčšie, že ani 
sama matka netušila, že na-
miesto jedného dieťatka si 
prinesie domov dve. Narodi-
li sa 15. decembra 1962, bo-
li teda akýmsi predvianočným 
darčekom pre svojich rodi-
čov. Otec si svoje dvojčatá vi-

del až keď mali dva mesiace,  
pretože pracoval ďaleko od 
domova. Mladá matka by si 
ťažko sama poradila so svo-
jimi malými dcérkami, keby 
nemala ochotnú a starostlivú 
pomocníčku, svoju mamu. Od 
svojho narodenia sestry bolo 
a dodnes sú si výzorom veľmi 
podobné. Často si ich pomýlila 
nielen rodina, ale tiež spolu-
žiaci a vyučujúci. Po skon-
čení základnej školy si ses-
try spoločne vybrali Strednú 
školu ekonomickú v Žiari nad 
Hronom, ktorú po 4 rokoch 
úspešne ukončili maturitnou 

skúškou. Zamest-
nanie si spoločne 
hľadali a našli 
v Bratislave. V sú-
časnej dobe obi-
dve sestry pracujú 
v poisťovni, dokon-
ca majú aj spoločnú 
kanceláriu. Sestry 
sú na seba veľmi 
citovo naviazané. 
Páčia sa im rov-
naké veci, stále sa 
rovnako obliekajú, 
takmer na všetko 
majú rovnaké ná-
zory. Nielen že pra-
cujú spolu, ale aj 
so svojimi rodinami 
bývajú v tesnej blíz-
kosti, delí ich len 
jedna ulica.  Zaují-
mavé je aj to, že aj 
svoje byty majú celkom rov-
nako zariadené. Snáď jediný 
rozdiel medzi nimi je v počte 
detí. Kým Marienka má jed-
ného syna Petra, ktorý má 22 
rokov, Anička má dcéru Domi-
niku, tiež 22 ročnú a o 2 roky 
mladšiu Alenku. Všetky voľné 
chvíle prežívajú rodiny spo-
ločne. S manželmi a deťmi sa 
aj na dovolenky vždy vybe-

Na tento úryvok zo staršej 
piesne som si spomenula, keď 
som začala písať nasledujúci 
článok. Nevšedný a zaujíma-
vý je život 
detí, ktoré 
sa narodili 
ako dvoj-
čatá, na-
vlas rov-
naké alebo 
veľmi po-
d o b n é . 
Keď rodičia 
čakajú ma-
lého člo-
viečika na 
svet, čo je 
dnes už 
dnes zried-
kavosťou 
teší sa celá 
rodina. Ho-
vorí sa, že 
dieťa je dar boží, preto ho má-
me s láskou prijať. V mnohých 
rodinách je to samozrejmosťou 
i keď  príchodom nového člena 
rodiny sa toho veľa zmení. Ro-
dičom pribudnú nové povinnos-

ti, starosti, ale i nové, nepozna-
né radosti. Ale čo, keď namiesto 
jedného bábätka sú v rodine 
naraz dve, celkom rovnaké? 

Vtedy sú tie 
starosti, ale 
určite i ra-
dosti dvoj-
n á s o b n é . 
Ako prežíva-
li rodiny ne-
mčianskych 
dvojčiat dvoj-
násobné ra-
dosti i staros-
ti, dozviete sa 
z nasledujú-
cich riadkov. 
Prvým pá-
rom žijúcich 
dvojčiat sú 
sestry An-
na a Mária 
Káčerové. 

Narodili sa v rodine Milky a Voj-
techa Káčerových. Dátum na-
rodenia si píšu 11. september 
1956, ich rodiskom sú Zlaté 
Moravce. Keďže boli prvorode-
né, rodičia ich príchod netrpezli-

vo očakávali. Nevedeli pres-
ne, skôr len tušili, že detičky 
budú asi dve. Preto ich naro-
dením boli prekvapení. Ra-
dosť teda bola dvojnásobná. 
Skôr, ako si ich rodičia mohli 
odviesť domov, pobudli se-
stričky v nemocničnom inku-
bátore niekoľko týždňov, aby 
zosilneli. Pokrstili ich hneď 
po narodení, ešte v nemoc-
nici. Keďže do rodiny pribud-
li naraz ďalšie dve bábätká, 
boli potrebné ďalšie pomoc-
né ruky. Dobre im padla po-
moc ich najbližších. Bola to 
Milkina sestra Terézia a jej mat-
ka. Od narodenia boli dvojčatá 
veľmi podobné. Ich podobnosť 
trvá dodnes. Rodičia ich rozpo-
znávali hneď, ostatná rodina až 
neskôr. V škole si ich niekedy 
pomýlili nielen spolužiaci, ale 
i učitelia. Kým chodili do školy, 
obliekali sa rovnako, prospech 
mali tiež rovnaký, všetko robili 
a riešili spoločne. Po skončení 
základnej školy išli hneď praco-
vať do podniku IZOMAT v Novej 
Bani, kde pracovali pri stroji 5 

rokov. Ich ďalším pracoviskom 
bol KOVOPLAST v Zlatých Mo-
ravciach, tam robili 17 rokov. Od 
tých čias ako nastúpili do za-
mestnania  sa prestali  rovnako 
obliekať, aby ich spolupracov-
níci ľahšie rozlíšili. V súčasnej 
dobe Anka pracuje v rámci ak-
tivačnej činnosti obecného úra-
du, zo školskej jedálne roznáša 
dôchodcom obedy, jej sestra 
Mária je na čiastočnom dôchod-
ku. V tejto rodine sa v minulosti 
dvojčatá nevyskytli.  

rú spolu. Hoci pracujú a žijú 
v Bratislave, doma sa cítia 
vo svojej rodnej obci. Pravi-
delne tu prežívajú voľné chví-
le, víkendy a sviatky. V tých-
to dňoch usilovne pracujú na 
stavbe a prestavbe rodičov-
ských domov. Zatiaľ im budú 
slúžiť na príjemný pobyt počas 
návštevy svojej matky a rod-
nej obce.
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Aby bol výpočet nemčian-
skych dvojčiat kompletný, má-
me v obci aj dvojčatá- chlapcov. 
Volajú sa Peter a David. Na-
rodili sa 23. marca 2001 v Žia-
ri nad Hronom. Ich rodičmi sú 
Monika Pacherová - Krpe-
lanová a Peter Pacher. Hoci 
od narodenia nežili v našej ob-
ci, spolu s rodičmi sa sem natr-
valo presťahovali. V súčasnosti 
navštevujú 2. ročník základnej 
školy. Učia sa skoro rovnako. 
V ich veku nejavia mimoriadny 

Najmladšími  z dvojčiat- se-
stier v našej obci sú Dominika 
a Veronika Komačkové. Narodi-
li sa 11. apríla 1990 v Novej Ba-
ni. Ich rodičmi sú Milka a Pa-
vol Komačkoví. Rodičia sa 
už pred ich narodením od leká-
ra dozvedeli, že sa im narodia 2 
dcérky, preto si všetko pripravo-
vali dvojnásobne. Z narodenia 
dvojčiat neboli prekvapení, le-
bo v predchádzajúcej generácii 
sa v rodine už dvojčatá narodi-
li. Dominika s Veronikou boli od 
narodenia veľmi podobné, sko-
ro na vlas rovnaké, ťažko ich 

Toto teda boli príbe-
hy a životné osudy nem-
čianskych dvojčiat. 

V rozprávaní štyroch 
párov žijúcich dvoj-
čiat a ich rodičov sme 
sa presvedčili, že žiť ce-
lý život vo dvojici je nie-
len zábavné, ale aj zau-
jímavé. 

Keby sme listovali 
v matrike, zistili by sme, 
že aj v minulosti sa v Te-
kovských Nemciach     
viac krát narodili dvoj-
čatá. Lenže v niektorých 
prípadoch z narodených 
dvojčiat prežilo iba jed-
no, alebo obidve zomreli 
hneď po narodení. 

Elena Šimegová    

bolo rozoznať. Určitú dobu ich 
museli farebne označovať, aby 
si ich nepomýlili. Detské choro-
by prekonávali takmer súčasne, 
s rozdielom 1-2 dní. Ich narode-
ním sa rodina musela prispôso-
biť novej situácii. V starostlivosti 
o dvojnásobný prírastok v rodi-
ne bola nepostrádateľná pomoc 
Milkinej sestry Slávky a matky 
Márie. Keď prišiel čas školskej 
dochádzky, Komačkové dvojča-
tá boli v škole na nerozoznanie. 
Dnes si ich rodina už nepomý-
li, ale spolužiaci a profesori na 
strednej škole Obchodnej aka-

démii v Zlatých 
Moravciach, kde 
dievčatá navšte-
vujú už štvrtý roč-
ník, ešte stále ma-
jú s tým problémy. 
Keďže tento škol-
ský rok je posled-
ný na strednej 
škole, zaujímalo 
ma, kam sa chys-
tajú po jej skon-
čení. Svorne od-
povedali, že na 
niektorú vysokú 
školu. Tak, ako si 
spoločne vybra-
li strednú školu, 

určite si vyberú rovnakú aj vy-
sokú. Už od základnej školy 
majú dievčatá spo-
ločné záujmy, 
samozre jme 
r o v n a k é . 
U č a r o v a l 
im šport, 
hlavne fut-
bal. Počas 
návš tevy 
základnej 
školy aktív-
ne hrali diev-
čenský futbal, 
s ktorým veľa krát 
a s úspechom repre-
zentovali svoju školu. Okrem 
športu sa pravidelne zúčastňo-

vali nácviku programov a vy-
stúpení detského folklórneho 
súboru Zlatňanka v Zlatých 
Moravciach, ktorého členkami 
boli 8 rokov. S týmto súborom 

spievali a tancovali ok-
rem Slovenska 

aj v Česku, 
Bulharsku, 

Slovinsku 
a Ma-
ďarsku. 
A k o 
sp ráv -
n e 

dvojča-
tá, majú 

na všet-
ko rovnaké 

názory, rovna-
ko sa obliekajú, vo 

všetkom sa navzájom dopĺňa-
jú. Niekedy sa zdá, že Domini-

ka je rozhodnejšia, 
a Veronika prispô-
sobivejšia, ale na-
vonok tvoria neroz-
lučnú dvojicu, a keď 
chvíľku nie sú spo-
lu, už si chýbajú. 
Keďže sú to budúce 
maturantky a ma-
jú krásnych 18 ro-
kov, želám im, aby 
úspešne zmaturo-
vali a pokračova-
li vo vzdelávaní na 
vysokej škole.

záujem o určitý predmet, ale dá 
sa povedať že ich skôr za-
ujíma šport a rôz-
ne detské hry. 
Žijú v rodi-
ne s bra-
tom Lu-
kášom,. 
ktorý je 
o rok 
m l a d -
ší. Spo-
lu tvoria 
nerozluč-
nú trojicu. 

Akonáhle sa jeden z nich vzdia-
li, už si navzájom chýba-

jú. Bratia majú radi 
prírodu, čas-

to chodia 
s rodičmi 
na vy-
chádz-
ky do 
l e s a . 
Nieke-
dy sa 

im po-
darí nájsť 

veľa hríbov 
alebo uvidieť 

lesné zvieratá. Aj 
doma sa starajú o zvieratká, 

hlavne o psíkov, radi ich kŕmia. 
Dvojčatá Peter a David boli od 
narodenia veľmi podobní, aj 
rodina ich ťažko rozozná. Ako 
chlapci rástli, trochu sa začali 
odlišovať. Peter je o niečo vyšší 
a má bledšiu farbu vlasov ako 
David. Keďže sa celkom rovna-
ko neobliekajú, dajú sa ľahšie 
aj v škole rozlíšiť. Nech sa im 
v škole darí, aby z nich rodičia 
mali radosť. 

  

„Sú jak dve hrozná, nik ich nerozozná...“
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 Miestne dozorné výbo-
ry v obciach majú byť akým-
si mostíkom medzi spo-
trebiteľskou verejnosťou 
a Predstavenstvom družstva 
v danom regióne. Predstaven-
stvo družstva, v našom prípa-
de COOP Jednota s.d. Žiar 
nad Hronom so sídlom 
v Žarnovici, riadi a us-
merňuje činnosť DV 
najmä na kontrolu sta-
točnosti predaja, hygi-
eny v prevádzkových 
jednotkách, sortimentu 
tovaru, prípadne údrž-
bu menšieho rozsahu, 
či  návrhov úprav  pries-
torov prevádzkových 
jednotiek. DV sú infor-
mované o hospodárení 
družstva na zasadnu-
tiach delegátov, spravi-
dla dva krát ročne. Je-
den krát ročne, na za-
sadnutiach delegátov, 
Predstavenstvo vyhod-
nocuje činnosť DV a zá-
roveň stanovuje i sym-
bolické odmeny pre 
predsedov a členov DV. 
Rozsah činností tunaj-
šieho DV klesá s po-

Čosi z Miestneho dozorného výboru (MDV) COOP Jednota s.d.
klesom počtu PJ v obci. Ako 
iste spotrebiteľská verejnosť 
v obci vie, COOP Jednota 
s.d. zrušila v našej obci ďalšiu 
prevádzkovú jednotku. Hlav-
ným dôvodom zrušenia tej-
to prevádzkovej jednotky bol 
odchod vedúcej do dôchodku. 

COOP Jednota  s.d. nenašla 
zodpovedajúcu náhradu a aj 
vzhľadom na nie celkom vyho-
vujúce priestory pre daný sor-
timent, sa rozhodla túto pre-
vádzkovú jednotku zrušiť. DV 
aj touto cestou ďakuje bývalej 
vedúcej, pani Márii Valkovičo-

vej, za dlhoročnú spoluprácu 
a činnosť pre našu spotrebi-
teľskú verejnosť a zároveň 
jej želá príjemné prežívanie 
dôchodkového veku. 

Zhodou okolností v tom čase 
odstúpil od nájomnej zmluvy 
aj prevádzkovateľ časti Hosti-
nec a Predstavenstvo rozhod-
lo vyhovieť žiadosti o prenáj-
om celého komplexu novému 
prevádzkovateľovi. V súčas-
nej dobe je objekt v správe 
nového prevádzkovateľa. Je 
predpoklad, že za určitých 
okolností nový prevádzkovateľ 
zhodnotí, teda vylepší, interiér 
i exteriér objektu. V súvislos-
ti s uzatvorením vyššie uvá-
dzanej prevádzkovej jednotky, 
DV požiadal Predstavenstvo 
o investovanie do rozšírenia, 
najmä skladových priestorov, 
jedinej zostávajúcej PJ COOP 
Jednota s.d. v obci. Túto po-
žiadavku DV Predstavenstvo 
zvažuje.

DV sú volené z radov členov 
členskej základne v obciach. 
Volebné obdobie je päťročné.

Na výročnej členskej schôd-
zi, v roku 2006, bol zvolený 
päťčlenný výbor. Do výboru 
boli zvolení: Ing. Štefan Jan-
ček, Jozef Drgoňa č.d 266, Im-
rich Kašuba, Tibor Drgoňa č.d. 
318 a Jozef Varhaník. Členo-
via zvoleného výboru potom 

za predsedu zvolili 
Ing. Štefana Janče-
ka, za podpredse-
du Jozefa Drgoňu 
a za tajomníka Imri-
cha Kašubu. V čin-
nosti podpredsedu 
sú i záležitosti týka-
júce sa členskej zá-
kladne. Ako som už 
uviedol, DV má med-
zi svojimi kompeten-
ciami a povinnosťa-
mi, sledovať vývoj 
v PJ a informovať či 
navrhovať zlepšenia 
Predstavenstvu. Tie-
to informácie uvád-
zam z toho dôvodu, 
že zákazníkmi CO-
OP Jednota v našej 
obci nie sú len čle-
novia družstva, ale 
i nečlenovia, ktorí 
nemajú informácie, 
napríklad o tom, kto 

zastupuje v obci spotrebi-
teľskú verejnosť. DV by priví-
tal námety na zlepšenie aj od 
nečlenov družstva.

Okrem činností vyplýva-
júcich z postavenia DV vo-
či Predstavenstvu, vyvíja DV 
i vlastné spoločenské aktivity, 
ktoré finančne kryje z už spo-
mínaných odmien pre členov 
DV. Jednou z takýchto akti-
vít bolo i tohtoročné stretnu-
tie členov DV s najbližšími 
rodinnými príslušníkmi vo vini-
ciach. Dobrú náladu si samo-
zrejme účastníci priniesli so 
sebou, a aby vydržala čo na-
jdlhšie, bolo čo opekať, bolo 
čím zapiť i s kým si zaspievať. 
K tomu prispeli pozvaní starí 
muzikanti, Vincentovci, Kašu-
ba a Drgoňa, ale zahanbiť sa 
nedali ani členovia DV, ako je 
vidieť i na jednej zo snímok.

DV želá tunajšej spotrebi-
teľskej verejnosti príjemné 
chvíle pri nákupoch v predajni 
COOP Jednota s.d..

Ing. Štefan Janček
Predseda MDV

• Posedenie vo viniciach.

Dňa 30. augusta 2008 sa vo Veľkom Záluží pri Nitre usku-
točnila regionálna súťažná prehliadka folklórnych skupín s náz-
vom „Nositelia tradícií“. Tejto súťažnej prehliadky sa zúčastnila 
aj naša folklórna skupina INOVEC. V programe sme vystúpili 
spevom starodávnych nemčianskych piesní, ktoré sme zaspie-
vali v nárečí. Spev piesní sme spestrili tancami: čardášom, ko-
lesom žien a prepletanou. Všetky piesne boli veselé, rytmické 
a hlavne starodávne. U odbornej poroty a aj u početných divá-
kov sa naše vystúpenie stretlo s veľmi kladným ohlasom. Mô-
žeme sa pochváliť, že naša folklórna skupina regionálnu súťaž 
vo Veľkom Záluží vyhrala. Na základe víťazstva sme postúpili 
do krajskej regionálnej súťažnej prehliadky, ktorá sa uskutoční 
v januári budúceho roka v Nitre. Všetci máme z tohto úspechu 
veľkú radosť a budeme sa snažiť dobre reprezentovať našu 
obec v krajskom kole súťažnej prehliadky. Vystúpenia sa zú-
častnilo 13 speváčok, 3 speváci a harmonikár:

Elena Šimegová, Mária Balážiková, Mária Drgoňová, Jarmila 
Kordošová, Mária Sikoriaková, Mária Valachová, Viktória Var-
haníková, Emília Balážiková, Helena Budayová, Angela Havra-
nová, Melánia Pupáková, Magda Šimegová, Marta Varhaníko-
vá, Ladislav Havran, Juraj Šupka, Jozef Varhaník a harmonikár 
Vincent Valkovič.

Ďakujem všetkým, ktorí sa po celodennej práci vo večer-
ných hodinách ochotne stretávali v kultúrnom dome na prí-
prave nášho víťazného programu.        Elena Šimegová, 

ved. folklórnej skupiny

Zo života folklórnej skupiny



tekovský
nemčan 7

pripomenúť, že do tohto prak-
tického aj keď rokmi overené-
ho riešenia  dočasného usklad-
nenia obilia sa môže pustiť len 
ten, kto ho ovláda. To zrejme 
pre pani Milku nebol žiadny 
problém. Dobre si zapamäta-
la z mladosti ten čas, keď eš-

te žatva bola 
takpovediac 
obrad, ktorý 
roľník začí-

nal pokľaknu-
tím a modlitbou na poli pred 
prvým záberom kosy kosca. 
Vráťme sa ale k hŕbkam. Čo 
toto pomenovanie vlastne 
predstavovalo? V hŕbke bolo 
v podstate uskladnené ale-
bo preskladnené pokosené 
obilie hneď po zožatí na poli, 
vo forme a spôsobom, ktorý 
zaručil čiastočnú, dočasnú 
ochranu obilia voči poveter-
nostným vplyvom a súčas-
ne umožnil aj jeho čiastočné 

Každoročne sa zjavili počas 
leta v chotári našej dediny. Bo-
li neklamným  dôkazom času 
žatvy. Táto skutočnosť sa opa-
kovala rok čo rok so železnou 
pravidelnosťou od nepamäti až 
do šesťdesiatych rokov minulé-
ho storočia. Po vzniku JRD sa 

 Hŕbky

presušenie. Základnou staveb-
nou jednotkou hŕbky bol snop. 
Ten vytvorila žnica kosákom „z 
hrstí“ pokoseného obilia ná-
sledne za koscom. Snop bol 
zviazaný „ povrieslom“ vytvo-
reným priamo z obilia, alebo 
špagátom. Zviazané snopy po-
skladali ženci a žnice do hŕbky 
v tvare kríža, kláskami do stre-
du v troch vrstvách. Teda štyri 
snopy 3-krát na seba, čo spolu 
predstavovalo dvanásť snopov. 
Hŕbku zastrešili vrchným trinás-
tym snopom otočeným klasmi 
dole, aby chránil ostatné voči 
dažďu. Ten dostával rôzne zau-
jímavé pomenovania ako kňaz, 
farár, klobúk a pod. Hŕby boli aj 
vďačným útočiskom detí, kto-
ré pásli husi na strniskách. Po-
skytovali im bezpečný úkryt na 
rôzne hry, pri čom ale vždy re-
špektovali význam takmer po-
svätného obilia - teda zbožia.  

  V. Janček

Do redakcie sme dosta-
li príspevok na margo an-
kety. Uverejňujeme ho v pl-
nom znení. Kto pozorne 
anketu sledoval, vie o čo ide 
a utvorí si svoj vlastný ná-
zor.

Ohlas prispievateľa na člá-
nok,  podľa písomnej žiado-
sti, v plnom znení:

Vážená redakcia!
V článku Tekovského 

Nemčana č. 2/2008 str.8 re-
agujete na moje pripomienky 
a návrhy, ktoré boli uverejne-
né v čísle 1/2008. Na začiat-
ku by som upozornil na fakt, 
že v uvedenej ankete som 
vyslovil svoje osobné názory 
a pripomienky na skvalitnenie 
obsahu našich novín. V an-
kete som nemenoval konkrét-
ne žiadne mená, ktoré by boli 
za uvedený stav zodpovedné. 
Preto patrí poďakovanie všet-
kým tým zodpovedným funk-
cionárom, ktorí na moje pri-
pomienky reagovali chlapsky 
a vyjadrili to konkrétnymi čin-
mi.

(uvádzam príklad)
a/ podoba parku bola dotia-

hnutá do konečnej podoby
b/ obšírny článok o činnosti 

školy a jej aktivitách
c/ oboznámenie občanov so 

stavom urbárskej spoločnosti
Týmito konkrétnymi činmi 

prispeli ku skvalitneniu Tekov-
ského Nemčana číslo 2/2008

O to väčšie je moje prekva-
penie, ako sa k problematike 
postavila redakcia (alebo len 
jeden jej člen?), hoci som ich 
zo 3-4 krát pochválil za prácu, 
ktorú vykonávajú. Moje kritic-
ké pripomienky nazvali úče-
lovými a nepravdivými a ešte 
vyzývajú kompetentných na 
vyjadrenie.

Vážená redakcia, nemám  
žiadne redakčné vzdelanie, 
ale viem, že pripomienka mô-
že byť oprávnená alebo neo-
právnená. Buď sa prijme, ale-
bo zamietne. Ak ste pokladali 
moje osobné názory a pripo-
mienky za neoprávnené, ne-
museli ste ich uverejňovať. 
Ale si vyprosujem ich nazývať 
účelovými a nepravdivými.

Teraz budem konkrétny:
A/
Napísal som: V športovej 

rubrike mi chýbajú výsledky 
jednotlivých zápasov „strelcov 
gólov a slovo trénera“.

Odpoveď redakcie: Čo sa 
týka strelcov jednotlivých zá-
pasov, tak si myslíme, že po 
troch mesiacoch je to už ne-
aktuálne. Hodnotí sa sezóna 
a tam sa uvádzajú aj najlepší 
strelci a slovo dostane aj tré-
ner ak má záujem.

Skutočnosť: Číslo 2/2008 

vyšlo 3 týždne po skončení 
súťaže. Nevidím žiadnu ko-
nečnú tabuľku, ani výsledky, 
ani strelcov gólov. A keď čítam 
noviny všetky články sú dvoj-
-trojmesačné, veď to vyplýva z 
periodicity vychádzania novín.

B/
Napísal som: V novinách by 

sme nemali čítať len (zdôraz-
ňujem slovko „LEN“) odpove-
de na otázky novinárov, alebo 
nedaj bože oprášené historky 
atď.

Skutočnosť: Vytrhnutím 
slovka „LEN“ z kontextu nado-
búda vete iný rozmer.

C/
Redakcia píše: Osobitnou 

kapitolou musíme označiť 
pre Vás chýbajúce informá-
cie o stave a výsledkoch hos-
podárenia organizácii v obci. 
Členom výboru v TJ Družstev-
ník Tekovské  Nemce je aj p. 
Brieška. Za posledných päť 
rokov naša redakcia neobdr-
žala od TJ žiadny príspevok 
alebo hodnotiacu správu spo-
mínanej organizácie. 

Skutočnosť: Pán Brieška 
bol do výboru TJ zvolený len 
v marci 2008. Redakcia iste 
vie, že hodnotiace správy sa 
robia ku koncu roka a preto 
nie je vhodné spájať moje me-
no s činnosťou TJ za posled-
ných 5 rokov. 

Veď posledné správy a ná-
vrhy rozpočtov sú založené na 
OcÚ ešte z čias keď som  bol 

tajomníkom. Mal som v úmys-
le pomôcť a skvalitniť prácu 
TJ, ale po hodnotení 3 mesia-
cov (a to ešte v čase, keď som 
mal značné zdravotné problé-
my), už naďalej nemienim túto 
dobrovoľnú prácu vykonávať. 
Rád ju prepustím tým, ktorí 
o nej píšu. Týmto sa zároveň 
ospravedlňujem všetkým čle-
nom, ktorí ma volili, že som 
nemohol splniť ich ciele a zá-
mery. 

A ešte jedno neviem pocho-
piť: „Prečo keď TJ nedáva prís-
pevky do novín, v každom čís-
le na zadnej  strane je uvede-
ná športová stránka.“

Vzniká táto športová stránka 
nedajbože zo zaručených  in-
formácii z „druhej ruky“ v krč-
me, obchode, alebo len tak na 
ulici?? 

Poznámka nakoniec: „Viem, 
že v TJ pracujú len 3-4 dob-
rovoľní funkcionári, čo je na 
kvalitné vedenie málo. Pre-
to nekritizujme ich prácu, ale 
snažme sa im podať pomocnú 
ruku. Pomoc dostávajú aj od 
OcÚ formou menšej finančnej 
dotácie. Môžem ubezpečiť, 
že každá koruna príspevkovej 
dotácie je zachytená v účtov-
níctve  OcÚ.

Ešte by som mohol reagovať 
na ďalšie nepresnosti v uve-
denom článku, ale uvoľním 
priestor aj pre iné zaujímavé 
príspevky.               

 J.B. 

Ohlas čitateľa

postupne vytratili do nenávrat-
na. Možno viac z pragmatic-
kých dôvodov, ako z nostalgie, 
si pani Milka Káčerová spolu 
s manželom, Krátky rad 386, 
tento, pomaly už zabudnutý ar-
tefakt, po skončení „svojej“ žat-
vy ovsa postavili. Je treba ale 
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 Varíme           netradične...
 Husacina

Ešte v 60. rokoch minulé-
ho  storočia sa na každej dedi-
ne takmer z každého dvora rá-
no vyháňal kŕdeľ husí na pašu. 
Ako deti sme ich chodili strážiť, 
alebo čakať, keď sa vracali do-
mov. Aby sa husi nepomiešali, 
boli na hlavách farebne ozna-
čené. V jeseni a na začiatku zi-
my sa začali vykrmovať. Zavreté 
v chlieve, aby mali čo najmenej 
pohybu, gazdiná brala hus za 
husou, sediac si ju pridŕžala no-
hami, jednou rukou jej otvorila 
zobák a druhou ju štopala šro-
tom, kukuricou, alebo priamo 
na tento účel urobenými šúľka-
mi zo zemiakov, až po koniec 
hrdla. Za dva týždne boli vykŕ-
mené a teda pripravené na pe-
káč. Keďže je jeseň obdobie ke-
dy sa husi väčšinou ponúkajú už 
len na jarmokoch, trhoch, alebo 
vo vybraných reštauračných za-
riadeniach, chcel by som na-
šim čitateľom ponúknuť recept, 
ako ju piekla v murovanej pe-
ci moja mama. Vôňu škvariacej 
husaciny si viem vybaviť i po 
mnohých rokoch. Preto si mys-
lím, že dobrú hus nevedia upie-

le okrúhle. V tom je krása a bez-
prostrednosť domácej kuchyne, 
že nevyzerá ako zo supermarke-
tu. Pečieme ich na platni z oboch 
strán, kým málinko neprihárajú. 
Pred podávaním ich potriete ho-
rúcou husacou masťou. Knedľa:  
Odporúčam varenú, alebo žemľo-
vú. Celkom stačí, keď ju kúpite 
v obchode, niektorí výrobcovia ju 
robia naozaj výbornú. Takéto ne-
menované zariadenie je aj v Tl-
mačoch, kde si môžete objednať 
výbornú knedľu, alebo lokše. Du-
sená červená kapusta:  Pri jej 
príprave už treba určitú zručnosť 
a skúsenosť. Aby to bola kapusta 
k husacine, treba ju pripraviť na 
karameli. Najprv si na oleji spra-
víme karamel, nie veľmi hnedý, 
lebo zhorkne. Pridáme postrú-
hanú červenú kapustu, zalejeme 
malým množstvom vody a mieša-

Tak ako po iné roky, aj ten-
to rok sa uskutočnil výstup na 
Veľký Inovec. Organizátormi 
XII. ročníka bol miestny klub 
ĽS HZDS z Tekovských Ne-
miec a z Čaradíc v spolupráci 
s miestnymi Obecnými úrad-
mi. Ľudia z okolitých dedín, 

 Výstup        Inovec
prevažne z Tekovských Ne-
miec a Čaradíc, sa tešili nie 
len na samotný výstup, ale aj 
na guláš, ktorý sa na vrchole 
Inovca, pri chate, podával. O 
jeho dostatočné množstvo a 
skvelú chuť sa aj tento rok po-
staral Július Füssi s pomocou 

ostatných „kuchárov“ p. Drgo-
ňu a p. Závalca. Ľudia opeka-
li špekačky okolo pripravenej 
vatry a po náročnom výstupe  
posedávali a popíjali, buď to,  
čo si so sebou doniesli podľa 
vlastného gusta, alebo pivo 
a iný druh alkoholu a neal-
koholických nápojov, ktoré si 
mohli zakúpiť priamo v chate.

Po celý čas hrala a spríjem-
ňovala samotnú atmosféru 
hudba, o ktorú sa dostatočne 
postaral DJ Štefanka.  Pekné 
počasie len podčiarklo krásny 
výhľad na okolitú prírodu. Už 
sa tešíme aj na budúci rok na 
takúto príjemnú rozlúčku s le-
tom…

Dominika Fűssyová

na

cť len v Chorvátskom Grobe, ale 
aj na iných dedinách. Upiecť hus 
tak, aby bola dobre slaná, šťavna-
tá, prepečená, s chrumkavou kož-
kou, je naozaj umenie a každá ku-
chárka má na to svoj recept. Ako 
sa má teda piecť hus aké korenia 
a prísady sa používajú? Žiadne! 
Samozrejme okrem soli. Hus do 
sucha vyutierame, potrieme soľou 
(aj zvnútra brušnej dutiny) a takto 
ju v chlade necháme deň odstáť. 
Pečieme ju pomaly v hlinenom 
pekáči. Zhruba každú pol hodinu 
ju otáčame a odoberáme vyškva-
renú masť. Pred dokončením ju 
trochu potrieme mliekom, aby do-
stala zlatohnedú farbu. Dôležitá je 
trpezlivosť, pečenie trvá 3-4 hodi-
ny. Hus by sme teda mali, a čo 
k nej?

Lokše, knedľa a červená ka-
pusta. Lokše: Uvaríme zemia-
ky v šupke, očistíme a nechá-
me vychladnúť. Prelisované ich 
zmiešame s polohrubou múkou, 
posolíme a vypracujeme cesto. 
Aby sa nám lepšie robilo, môže-
me pridať vajíčko. Lokše vyvaľká-
me zhruba na veľkosť palacinky 
(60-70g), nemusia byť dokona-

me kým sa nerozpustí karamel. 
Prikryjeme pokrievkou a poma-
ly dusíme. Občas pomiešame 
a dolejeme vodu. Pred dokon-
čením posolíme a úplne nako-
niec, aby sme mali peknú farbu, 
dochutíme octom. Hotová ka-
pusta by mala byť sladkokyslá 
a nie celkom rozvarená. Medzi 
tým upečenú húsku vyberieme 
z pekáča, naporcujeme, oblo-
žíme lokšami a kapustou. Ce-
lá tá vôňa omámi vaše zmysly 
a s pohárom červeného vína 
môžete prežiť kulinársky záži-
tok. Pri takto pripravenej husa-
cine sa oslavujú nielen rôzne ju-
bileá, ale aj oveľa príjemnejšie 
sa hovorí o témach pracovných, 
obchodných a vaši hostia budú 
radi spomínať na husacie hody. 

Dobrú chuť vám praje
   Ján Sikoriak       

• Pri chate na Inovci
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História školstva v obci
(pokračovanie)

Dňa 27.10.1946 boli všetky 
deti školy obdarované z ak-
cie UNRA odevnými čiastkami  
(šaty, blúzky, čiapky, topán-
ky a pod.). Ako už bolo spo-
menuté, na vlastnú žiadosť 
zo školy odišli František Valo 
a jeho manželka Mária Valová 
do štátnej meštianskej školy 
v Dolnom Ohaji, okres Vráble.  
V školskom roku 1948/49 ria-
diteľ školy Jozef Podoba za-
ložil krúžok dychovej hudby. 
Mal 24 členov, ktorej polo-
vicu tvorili žiaci školy. Prvý-
krát vystúpili 28.10. na osla-
ve 30. výročia založenia ČSR. 
V školskom roku 1949/50 sú 
v novej budove školy umiest-
nené na poschodí dve triedy 
s počtom 72 žiakov. Na prí-
zemí bola  herňa materskej 
školy a miestnosť prepožiča-
ná pre poradňu matiek. V su-
teréne bola divadelná sála. 
5.11.1949 bol suspendovaný 
riaditeľ školy Jozef Podoba. 
Od 1.12.1949 nastúpil Jozef 
Kapitán, učiteľ a organista. 
Za jeho účinkovania škola 
zvýšila svoju výchovno-vzde-
lávaciu činnosť, obnovil rodi-
čovské združenie, zabezpečil 

premietanie školských filmov 
dvakrát mesačne, dal podnet 
na obnovenie krúžku dycho-
vej hudby. V apríli 1950 bola 
škola vybavená novými škol-
skými lavicami a pri oplotení 
vysadili okrasné stromky (tu-
je). V školskom roku 1950/51 
navštevovali  strednú ško-
lu vo Sv. Beňadiku 4 žiaci, 
v prvej triede bolo 30 žiakov, 
ktorých vyučovala Mária Ka-
pitánová a v druhej triede 53 
žiakov, ktorých vyučoval riadi-
teľ školy Jozef Kapitán. Škole 
boli poskytnuté nové učebni-
ce. Boli zakúpené nové listo-
vé tabule a nová opona do di-
vadelnej sály. 

Školský rok 1951/52 začal 
1.9.1951. Nastúpil nový riadi-
teľ školy Štefan Horváth, po-
chádzal zo Solčian, okres To-
polčany. 

V školskom roku 1952/
53 ONV v Zlatých Morav-
ciach zriadil v škole tretiu trie-
du. Školu navštevovalo spolu 
101 žiakov, z toho 53 dievčat. 
V marci 1953 žiaci školy vysa-
dili  pre budúci park v obci 25 
líp a okolo školy orgován. Na 
školskom dvore bola vykopaná 

studňa. Dňom 16.4.1953 bol 
zriadený samostatný okrsok 
pre ZR ROH SŽŠO  pre obce 
Tekovské Nemce a Čaradice. 
V júni 1953 bol na škole usku-
točnený vonkajší náter okien 
a dverí. Boli vymaľované všet-
ky učebne, nákladom 49 000 
Kčs. Bolo vybudované nové 
futbalové ihrisko na „Štepni-
ci“. Na strednú školu do Sv. 
Beňadika odišlo 21 žiakov. Di-
vadelná sála v suteréne školy 
od 1.8.1951 do 18.6.1953 slú-
žila ako sklad na obilie pre ve-
rejné zásobovanie. Školským 
rokom 1953/54 sa začalo vy-
učovať v troch triedach, spo-
lu 112 žiakov. Cez prázdniny 
bola vykonaná oprava budovy 
školy  a vymaľovaná divadel-
ná sála v suteréne. 

Z nášho hľadiska na his-
torický vývoj školstva v obci 
by sme poznamenali, že po-
stavením novej budovy školy 
mali byť odstránené všetky 
problémy súvisiace s jej ka-
pacitnými možnosťami. Je ale 
potrebné si uvedomiť, že bu-
dovy, v ktorých do toho času 
škola jestvovala, už vlastne 
vôbec nevyhovovali. Dokonca 

jedna z nich musela byť ešte 
pred otvorením novej budovy 
asanovaná. Navyše pribud-
la nová školská ustanovizeň, 
ktorou sa stala materská ško-
la. Objavil sa aj staronový fe-
nomén, ktorým bol prudký, na-
rastajúci demografický vývoj 
obyvateľstva. Poprevratové 
obdobie a začiatok 50 rokov 
sa prejavovali charakteristic-
kým nedostatkom kvalifikova-
ných učiteľov. Neustále strie-
danie, suplovanie náhradnými 
a dočasnými silami bolo aj vý-
sledkom nejestvujúceho záze-
mia školy, ktoré predstavova-
li hlavne možnosti ubytovania 
a stravovania slobodných uči-
teľov a učiteliek.  V školskom 
roku 1954/55 škola zakúpila 
nový premietací prístroj  a raz 
mesačne sa žiakom premie-
tali filmy. V tomto školskom 
roku bol založený v škole mi-
čurinský krúžok a zriadené 
pokusné pestovateľské políč-
ko. Bola ustanovená pionier-
ska organizácia. 

V školskom roku 1955/56 
v škole inštalovali školský 
rozhlas. Zo školských služieb 
bol prepustený učiteľ Július 
Kováč. V tomto školskom ro-
ku ukončil pôsobenie v škole 
dovtedajší riaditeľ Štefan Hor-
váth.

Vincent Janček

August a  s ním spojený ko-
niec prázdnin a letných dovole-
niek je za nami. Pre tých, ktorí 
túto skutočnosť znášajú len 
veľmi ťažko sme pripravili roz-
lúčkovú párty, aby tak v dobrej 
nálade a s úsmevom na tvári, 
privítali jeseň a študenti nový 
školský rok. Ako sa už dobrým 
zvykom stáva, záštitu nad tou-
to akciou mal Obecný úrad Te-
kovské Nemce a bar p. Šabí-
kovej.   Za mediálnu podporu 
ďakujeme p. Hornému a strán-
ke www.tn-online.sk. Všetko 
sa to udialo dňa 31. 8. 2008. 
v nedeľu so začiatkom o 16:00 
hod. Na úvod sa nám predsta-
vili malí umelci a výtvarníci so 
svojimi rodinami. Mali za úlohu 
vytvoriť z ovocia a zeleniny čo 
najoriginálnejšie dielo. Mno-
hým sa to aj podarilo a tak roz-
hodovanie o víťazovi bolo veľ-
mi ťažké. Súťažilo sa o super 

Rozlúčka s letom 2008
zábava, výborná nálada, o to-
to všetko sa postaral  Dj Palli, 
ktorý tak prispel k názoru, že 

 • Malí umelci so svojimi výtvormi

ceny a samozrejme nemoh-
la chýbať ani kopa sladkostí. 
Všetci sa veľmi snažili, čoho 
výsledkom bola galéria 
rôznych strašidiel, zvie-
ratiek a tekvicových lo-
dí. Ako to v každej sú-
ťaži býva, víťaz musí 
byť len jeden a ním sa 
stala Simonka Drgoňo-
vá so stonožkou. Na-
ším malým umelcom 
ďakujeme a už teraz sa 
tešíme na ich nové ná-
pady o rok.   

Začalo sa stmievať 
a naša párty naberala 
na obrátkach. Parket 
sa veľmi rýchlo zaplnil 
a s ním celý bar a oko-
lie, vážne nával. Ok-
rem domácich tu bo-
lo aj silné zastúpenie 
návštevníkov z okoli-
tých dedín. Parádna 

to bola jedna z naj akcii tohto 
roku. Všetkým organizátorom, 
sponzorom a účastníkom ďa-
kujeme!

                         Pavol Gaži 
Predseda kultúrnej 
a športovej komisie
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Putovný pohár a prémia 10 000 korún 
pre Ľubomíra Budaya
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SPOLOČENSKÁ  
KRONIKA

Narodili sa:

50 rokov
Jubilanti:

60 rokov

Blahoželáme!

70 rokov

Bibiana BENČURIKOVÁ

Keďže J. Piaček stabilne a dob-
re hrával v Skonte Riga, tak inte-
res o jeho služby prejavilo špičko-
vé slovenské mužstvo MŠK Žilina. 
Po dva a pol sezónach strávených 
v Lotyšsku sa vracia na Sloven-
sko do klubu, ktorý má najvyššie 
ambície. Premiéru v novom dre-
se si odbil v zápase proti Zlatým 
Moravciam. Žilina zvíťazila hladko 
3:0. Je len na ňom ako sa vyspo-
riada s veľkou konkurenciou, kto-
rá je v Žiline na každom poste. My 
mu budeme držať palce a veriť, že 
pri pretlaku v „Radolského jede-
nástke“ si vybojuje stabilné miesto 
v zostave Žiliny.    Ján Sikoriak

Jozef Piaček v Žiline

• Jozef Piaček už kope za 
Žilinu

V auguste sa naplno rozbe-
hol nový ročník futbalových sú-
ťaží ročníka 2008/2009. Ten-
to šport nepopierateľne patrí 
medzi najviac sledované, a to 
nie len v našom regióne, ale aj 
na Slovensku a takmer v celom 
svete. Milióny fanúšikov žijú fut-
balom a prežívajú úspechy či 
pády svojho obľúbeného tímu. 
Na úvod rád konštatujem, že aj 
v tomto súťažnom ročníku má-
me v súťažiach riadených ObFZ 
Nitra prihlásené 2 družstvá a to 
mužov a žiakov.

MUŽI: Stalo sa už tradíciou, že 
v letnej prestávke sa stretlo na-
še A- mužstvo a našimi „starými 
pánmi“. Aj tentoraz sa odohralo 
zaujímavé stretnutie. Zvláštnos-
ťou tohto stretnutia bolo to, že si 
proti sebe zahrali dve generá-
cie, keďže si otcovia zahrali pro-

Futbalová sezóna 2008/2009 je v plnom prúde
ti svojim nástupcom. Mužstvo 
Old Boys bolo posilnené mlad-
šími dorastencami, tak sa v jed-
nom mužstve stretli aj otcovia so 
svojimi synmi. Zápas sa skončil 
zmierlivo 2:2. Hlavne Old Boys 
presvedčili, že aj v pokročilejšom 
seniorskom veku herne nezaos-
távajú a v zápase stále dokážu 
držať krok aj s vekovo mladší-
mi hráčmi. Záverečné posede-
nie pri pečenom prasiatku trvalo 
do neskorých večerných hodín. 
Naši futbalisti sa zúčastnili tur-
naja na V. Lehote, kde obsadi-
li 3. miesto. Do nového ročníka 
sa káder oslabil, pretože prestal 
hrávať  J. Káčer a najlepší stre-
lec minulého ročníka M. Ďurina 
prestúpil do dorastu v Novej Ba-
ni. Naši hrajú aj v tomto ročníku 
v III.triede. (Úprimne poviem, že 
II. Trieda okresu Zlaté Moravce 

by nášmu mužstvu vyhovova-
la viac aj po ekonomickej strán-
ke.) Na čo si v nej však môže-
me trúfať, naznačí hneď prvá 
polovica jesennej časti. Štart 
do novej sezóny sa našim fut-
balistom vcelku vydaril. Aj keď 
sme prvý zápas v N. Hrnčiarov-
ciach prehrali, potom prišla séria 
troch zápasov, keď sme naplno 
bodovali. Prekvapilo najmä vy-
soké víťazstvo v Žitavciach 5:0. 
Ďalšie „prekvapenie“ nám naši 
hráči pripravili v 6. kole, keď do-
ma hrali s Čifármi 0:0. V sied-
mom kole naši futbalisti po veľmi 
dobrom výkone všetkých našich 
hráčov zvíťazili v Ladiciach 3:2. 
S úvodnými zápasmi môžeme 
vysloviť veľkú spokojnosť a ve-
ríme, že naši hráči budú v ta-
kýchto výkonoch naďalej pokra-
čovať.

ŽIACI: Naše mladé žiacke 
družstvo už každoročne prihla-
sujeme do súťaže Majstrovstvá 
okresu, pretože sme si vedomí, 
že futbal v takej malej obci mô-
že byť založený iba na výchove 
svojich vlastných odchovancov. 
O to viac môžeme byť radi, že 
ani v tomto roku nie je núdza 
o malých futbalistov. Tento rok 
naše žiacke družstvo ostalo ne-
zmenené a z hosťovania z ViO-
nu sa vrátil J. Ďurina. Žiaci nám 
robia v novom ročníku radosť 
nie len výsledkami, ale aj hrou. 
Nech sa zverencom trénera M. 
Ďurovského v novom ročníku 
darí, nie len na ihrisku, ale aj 
v škole, pretože v ich veku to 
bez skĺbenia futbalu s učením 
nejde. 

V zostávajúcich jesenných 
kolách zaželajme našim hrá-
čom veľa úspechov a šťastia, 
aby potešili hlavne svojich fanú-
šikov, bez ktorých sa hra zvaná 
futbal jednoducho nezaobíde.

Zostávajúce jesenné zápasy 
našich mužstiev na domácom 
ihrisku:

DOSPELÍ: 
4.10.2008  o 14.30. hod. 
Tekovské Nemce – Nemčiňany
18.10. 2008 o 14.00 hod. 
Tekovské Nemce – Tajná
 ŽIACI:     
11.10.2008 o 14.00 hod. 
Tekovské Nemce – FC ViOn B

Ján Sikoriak

  Marian BRIEŠKA
         Jozef ADAMEC

      Alfréd GRESCHNER

 Jozef  ZÁVALEC
Jozef   HUDEC

Anna PETROVIČOVÁ
Cyril KOVÁČ

Helena KOVÁČOVÁ

 Štefan ŽEMBERY
Etela BENČURIKOVÁ

BlaBla

V sobotu 16. augusta Nitriansky mariášový klub zorga-
nizoval prvý ročník regionálneho turnaja o Putovný pohár 
Chrenovských trhov. Za účasti 84 hráčov sa hral päťdesiat-
halierový mariáš nad 100 pod 100, päť kôl po 50 minút, švaj-
čiarskym systémom. Prvé miesto, finančnú hotovosť 10 000 
Sk a Putovný pohár vyhral Ľ. Buday z Tekovských Nemiec. 
Aj cestou našich novín Ľ. Budayovi srdečne blahoželáme! 

Ján Sikoriak

Milí čitatelia! Chceli by sme 
vás vyzvať, aby ste nám na-
písali príbehy, v ktorých opí-
šete svoje skúsenosti s okru-
hom zážitkov, ktoré sa zvyknú 
označovať termínom NEUVE-
RITEĽNÉ. Chceli by sme od 
vás, aby ste prispeli do novej 
rubriky Verte – neverte. Jej 
názov naznačuje, že je nao-
zaj iba na čitateľoch, či vašim 
príbehom uveria. Lebo všetci 
vieme, že dotyky s mysterióz-
nym svetom, dušami zomre-
tých, zvláštnymi predtuchami 
či znameniami, často vzbud-
zujú nedôveru či dokonca vý-
smech. Preto vám ani nekla-
dieme podmienku, aby ste sa 
pod vašu výpoveď podpísali. 
Ak máte odvahu podeliť sa so 
svojim zážitkom, aby sa mohli 
ostatní utvrdiť, že zvláštne veci 
medzi nebom a zemou sa jed-
noducho stávajú a sú často mi-
mo racionálneho vysvetlenia, 
tak nám napíšte do redakcie. 
Všetky príbehy budeme uve-
rejňovať aj v našich novinách.

Redakcia

– neverteVerte 


